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ÉVKÖZI 33. VASÁRNAP                             C év                       1– 4 oldal 

 

Olv.: Mal 3,19-20a – 2Tessz 3,7-12 – Lk 21,5-19 

Jövendölés a világ végéről 
                   

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

 

Szentmise bevezetése 

A nép üdve Én vagyok! 

 

Kedves Testvérek! Mindannyian szeretnénk emberileg egyre teljesebb életet élni! Terveink, 
célkitűzéseink vannak mindennapjainkban és megyünk az úton. Célunk van! Az üdvtörténet – 

a nép üdve Én vagyok – Isten és ember közös történetének utolsó pillanatára utal, mert ami 
elkezdődik, annak vége lesz. Aki megszületett, az meghal, de minden a mai napon múlik! 
 

Ezt a szentmisét sajátos szándékra ajánljuk fel: A segítő Szűzanya oltalmát kérjük! Ha az 

üdvösségtörténet a mi életünk története, ami sok kockázattal jár, akkor okkal számíthatunk és 
kérhetjük a Szűzanya oltalmát! Nézzünk önmagunkba, tervezzük az életutunkat! 
 

Szentbeszéd 

A mai napon az emberek általában 

a végítéletről gondolkodnak! 

 

Kedves Testvérek! Valami alapja van ennek, hiszen az egyházi év a végéhez közeledik. Jövő 
vasárnap az egyházi esztendőben a legutolsó vasárnap, Krisztus Király ünnepe. Mégis a mai 
napon beszélünk a végső dolgokról, az ítéletről, az igazság napjáról. Krisztus Király ünnepe a 
világ történetének, az emberi életünknek koronája!  

 

Mi az üdvösség? 

Az üdvösség Isten és ember közös történetének gyümölcse! 

 

A mai napon az üdvösség utolsó eseményére kell gondolnunk, istenítéletre! Az Üdvtörténet, 
Isten és ember közös története. Azt jelenti, Isten szándéka, hogy a mi emberi történelmünk, 

emberi életünk Isten tervei szerint formálódjon, alakuljon. Az istenítélet célja, hogy legalább 
az utolsó pillanatban az isteni terv szépsége, ereje megnyilatkozzon a világban! De nem ez a 
cél, hogy Isten üdvterve csak akkor nyilatkozzon meg!  
 

Isten üdvterve rólunk szól, a mi éltünkről szól a mindennapjainkban. A mai nap arra 
figyelmeztet bennünket, hogy egyszer eljön az utolsó nap külön-külön mindegyikünk életében 
is. Akkor az embernek el kell gondolkodni azon, hogy helye volt-e a gondolatainkban, 

terveinkben Isten tervének! Ez a nap az igazságról is szól, az igazság napja, – így mondja a 
Szentírás – másképpen így kell értenünk ezt:  
 

Az Isten napja! Isten az igazság! 

Isten napja az igazság napja! 

 

Micsoda lehetőség, ha a napjainkat Isten napjaként tudjuk értelmezni és értékelni! Mi az 
igazság? Van igazság a Földön? Olyan régen a kételyeinkkel, igen sokszor panaszos 
szavunkkal megfogalmaztuk, a Földön nincs igazság!  
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Az igazság napja, Isten napja azt jelenti, hogy az Isten tudja, mi lakik az ember szívében. 

Isten tudja jó és rossz tetteinket. Isten igazságos! Az igazság napja az ítélet napja! Micsoda 
lehetőség és mekkora biztatás ez! 
  

Isten nem csupán szeret! 

Isten szeretete az irgalmában teljes! 

 

A világ történéseiről, életünk mindennapjairól az üdvösségre, a világ jobbra érdemes sorsára 
kell gondolni. A mi életünkre kell gondolni, Isten a jóra vezet minket, a javunkat akarja, a 
boldogságunkat akarja, az életünk teljességét akarja! Mindezekre figyelve semmi okunk nincs 
arra, hogy ez a nap félelemmel töltsön el bennünket! 
 

Bátorításunkra, buzdításunkra szóljon az, hogy ettől a naptól elválaszthatatlan a megváltás 
titka, a megváltó Jézus ajándéka! Istennel közös történetünkben ez a központi esemény, Isten 
a tévelygő embernek segítséget nyújt! Bármennyire közös a történetünk Istennel, ismerjük, 
tudjuk, mi az Isten akarata és biztos, hogy Isten a jóra vezet bennünket, azért mi le-letérünk az 
útról, mert megkísért bennünket az, hogy jobban tudjuk, mi válik javunkra, mint az Isten! 

 

Ezért oly nagyon fontos ebben az üzenetben Krisztus műve, aki értünk lett Emberré! Ez az 
Isten segítségnyújtása! Isten Emberré lesz értünk, hogy megmutassa, milyen az emberi élet, 
amit az Isten gondolt el ebben a közös történetben. Jézus értünk lett Emberré, a mi 
üdvösségünkért, ahogy olvassuk a Szentírásban.  
 

Jézus szeret bennünket, 
szeretetében áldozatot hoz értünk emberekért,  

szenvedésében, halálában az életét visszavonhatatlanul odaadja! 

 

Feltámadásában  
új távlatot nyit a világnak és nekünk embereknek! 

 

A szenvedés, a megpróbáltatás, az áldozat itt lesz a világban, itt lesz mindegyikünk életében. 
Mennyit imádkozunk azért, hogy mindezek szűnjenek meg. Nem fognak megszűnni, a világ 
velejárója azért, mert nem érvényesül egyértelműen az Isten terve! Ugyanakkor vigasztalás és 
oly nagyon fontos a megváltás ténye, mert új távlatokat nyit!  
 

Jézus értelmet ad szeretetünknek, amely drámai, mert vagy az életünk áldozatkészségével 
mérjük, vagy nincs. Emberi kapcsolat áldozatkészség nélkül nem létezik. Igazi emberi 
kapcsolat az egymásért hozott áldozatunkban bontakozik ki és ad értelmet az életünknek! A 
mai nap az üdvösség utolsó eseménye. Az egész történelem, az emberiség története arról szól, 
amit az Isten szeretne ezzel a világgal, amit ajándékképpen adott, amit szeretne az életünkkel, 
ami az életünk értelmét és boldogságát jelentheti. Vagyis tanuljuk meg Istentől a szeretetet és 
fogadjuk el ebben az életben ennek a szeretetnek a legnagyszerűbb kinyilatkoztatását az 
áldozatainkkal és az áldozatainkban! Ha erre igent tudunk mondani, akkor új távlat nyílik. 
 

Jönnek hamis próféták! Ezért, amit a mai vasárnapon hallottunk az evangéliumban, az 
valóban nem jövendölés, hanem figyelmeztetés. Más a jövendölés. Jézus figyelmeztetni akar 
bennünket. Vigyázzatok! Jönnek hamis próféták és el akarnak téríteni benneteket. Ezért 
mondja Jézus olyan magától értetődően, hogy mindaz, amitől félünk, ami ijesztget bennünket, 
ami aggodalommal tölt el minket, természeti katasztrófák, emberi bűnök áradata, emberi 
hálátlanság. Ezek bekövetkeznek, ezek ma is történnek! Ez nem az utolsó nappal függ össze.  
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Jézus figyelmeztet, ennek ma igen fontos az üzenete a hamis próféták miatt! A hamis próféták 
azok, akiknek nincs Istene. Akiknek nincs Istene, azok mondják a magukét. Jaj, csak a rádiót, 
a televíziót kell bekapcsolni és lépnek elő a hamis próféták és ijesztgetnek bennünket, 
nagyokat mondanak. Meg akarnak bennünket nyerni, mert el akarnak téríteni az Isten útjáról, 
el akarnak szakítani az Istentől! Nekik nincs igazságuk, nekik nincs Istenük, magukat 
istenítik. A legnagyobb veszedelmet jelentik a világ számára és az emberi életek számára, 
mindannyiunk életére.  

 

Ezért mondja Jézus a mai nappal kapcsolatosan: 
Egyszer eljön az Isten napja 

 és igazságot szolgáltat! 

 

Mi az igazság? Az Isten napja már eljött! Az Isten napját elhozta az, aki a világ világossága, 
Jézus az igazság! Jézus a világ világossága! Az igazság az:  
 

Jézus jobban szereti az embert önmagánál! 

Szeressétek egymást, amint Én szerettelek titeket! 

Ez az igazság! 

 

Ez az Isten jelenléte bennünk! 

Ez az Isten jelenléte az emberi kapcsolatainkban! 

 

Jézus azt kívánja, azt várja tőlünk, ismerjük fel, hogy ebben az esetben új távlatok nyílnak a 
számunkra! Mondjam: örök üdvösség! Az üdvösség napja ma van. Az üdvösség napja a 
holnapi nap is és az életünk minden egyes napja. Hiszen közös történetünk van Istennel!  
 

Ha ez igazi, ha hajlandók vagyunk igazodni Istenhez, 
akkor ez közös történet lesz egymással is! 

Ez az üdvösség: a közös történetünk egymással! 

 

Jézus a feltételeit világosan és egyértelműen elmondta és meg is mutatta! Jézus azt várja, 
hogy lépjünk a nyomába ebben a világban, amelyben ma igen-igen nagy a sötétség, mindig is 
nagy lesz. Ez nem a mai idők sajátossága, ezeket azok élik át, akik éppen élnek. Majd az 
utánunk jövők ugyancsak átélik, az előttünk élők is ismerték ezt.  
 

A világosság azt jelenti:  
az ember meg tudja jeleníteni a legnagyobb isteni titkot,  

amit így lehet kimondani: 
Irgalom, megbocsátás! 

 

A világban annyi rosszat tapasztalunk, legyünk őszinték, önmagunkban is, az igazi üzenet így 
érkezik el hozzánk, különösen a mostani időben, amikor istentelen világban élünk, 
erkölcstelen világban élünk, beteg a lelkünk, abnormális a gondolkodásunk, nem normákhoz 
igazodunk, még üldözéseket is el kell viselnünk, ma akár gondolhatunk a keresztények 
üldözésére is. Ne felejtsük el:  
 

A megsebzett ember méltóságát az adja, 
hogy tud megbocsátani! 

Egyetlen nyitás az új távlatok felé: 
 a megbocsátás! 
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Ne nemzetközi kapcsolatokra gondoljunk, vagy történésekre, hanem az egyéni életünkre, 
egymással való kapcsolatunkra. Képesek vagyunk egymást megsebezni.  

 

Képesek vagyunk a megbocsátásban  
újra egymás felé fordulni! 

Akkor ez a világ új távlata:  
Mennyország a Földön! 

Jézus mennyországot hozott el! 

Isten országába hív bennünket! 

 

+  A M E N  + 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! Most az Úr imádságát fogjuk imádkozni. Gondoljunk arra, hogy a 
kereszténység, Isten és ember közös története új távlatokat kínál a világnak, az embereknek. 
Manapság állandóan arról hallunk: jövőkép. A jövőkép az új távlat! Amikor az ember nem 
magának él, hanem egymásért élünk, amikor van lelki erőnk megbocsátani, irgalmasnak lenni, 
egymással összetartozni, ez a jövő! 
 

Ebben az imádságban, 
az egyházi év utolsó napján visszagondolunk arra, 

hogyan is éltünk ebben az esztendőben? 

 

Mi Atyánk… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! Most az áldással elindulunk az utunkon tovább. Gondoljunk arra, hogy 
Istenhez igazítsuk az életünket. Közös a történetünk, ha azt akarjuk, hogy távlata legyen az 
életünknek, akkor erről nem mondhatunk le! Olyan szívesen politizálnak az emberek, tudjuk, 
hogy miért. Fölösleges, mindenki a saját életének a megújításán dolgozzon, akkor előre 
nézhetünk. A mai vasárnap a jövő szempontjából fontos, mert a múlt már olyan, amilyen. 
 

Ha az üdvösségtörténet az emberi világ története, akkor minden újjászületik. Az életnek ára 
van, meg kell tanulni, szeretni. Tudomásul kell venni, hogy csak áldozatban lehet egymással 
összetartozni. Nem egyszerű ez a mai istentelen világban. Próbáljuk Krisztus nyomában járva 
a magunk életét megújítani, talán így vonzóvá lehet ez az élet mások számára is. Sajnos a 
világ ide jutott, nekünk keresztényeknek is nagy a felelősségünk e miatt. Jó lenne, ha 
megtalálnánk azt az igazi gondolkodást, amely az életutunkra vezet bennünket! 
 

A következő vasárnap lesz gyűjtés a Karitász céljára, 
ez egyházi szolgálat! 

 

Szíriában, Irakban az üldözött keresztények gondjára, bajára gondolva a Karitász, a Máltaiak, 
a protestánsok és több közösség révén Magyarország iskolákat, kórházakat, otthonokat. 
épített, mondjuk tízszer annyit, mint amit abból a pénzből Magyarországon lehetne építeni. 
Erre is kell gondolni, egy fillérből lehet tíz fillér, kb. ez az arány, ha nem lopják el a pénzt. 
 


